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● Pals. L’associació
El Trampolí ha orga-
nitzat per al diumenge
11 d’abril una subhas-
ta benèfica per buscar
fons. La subhasta se
celebrarà el dia 11, a
les dotze del migdia, a
l’hotel Mas Salvi de
Pals. Entre els objec-
tes per subhastar figu-
ren lots de vidre i ce-
ràmica, litografies de
Chillida o Cuixart i
quadres de Niebla,
Floro o de la mateixa
associació, i fins i tot
hi ha alguns articles
de mobiliari. Després
de la subhasta es farà
un dinar de menú al
mateix hotel. L’acte
serà amenitzat per Da-
vid el Mag. / I.R.

PALS
L’associació El
Trampolí organitza
a Pals una
subhasta benèfica

● Oncòlegs de l’hos-
pital del Mar-IMIM
de Barcelona han
descobert un nou
marcador, la prote-
ïna MPK-1, que po-
dria ajudar a predir la
resposta al tracta-
ment més utilitzat
actualment contra el
càncer colorectal. El
treball, que ha estat
publicat per la revis-
ta British Journal of
Cancer, demostra
que nivells alts
d’aquesta proteïna
estan relacionats
amb la resistència al
cetuximab, un anti-
còs usat en tracta-
ments de quimioterà-
pia per a pacients en
estats avançats de
càncer de còlon. La
molècula podria de-
terminar si la teràpia
amb el fàrmac és o
no efectiva, cosa que
evitaria administrar
tractaments inefica-
ços. / EFE / M. PRAT

BARCELONA
Una proteïna
ajudarà a predir la
resposta al
tractament del
càncer de còlon

● La secció territorial a
Girona del Col·legi de Fi-
sioterapeutes de Catalu-
nya disposa, des de mitjan
octubre, d’un local on es
reuneixen els professio-
nals de les comarques gi-
ronines i es realitzen acti-
vitats relacionades amb
l’àmbit sanitari. La dele-
gació se suma a la tasca
que, des de Barcelona, fa
temps que es duu a terme
per millorar les condicions
laborals dels col·legiats i
promocionar la professió.

–Quines són les línies
de treball de la seu?

–«Acostar els serveis
del col·legi i conèixer les
necessitats locals dels pro-
fessionals. La seu de Giro-
na és el resultat d’una ne-
cessitat expressada per
molts professionals de la
demarcació.»

–Abans de la seu, hi
havia un buit de comu-
nicació intercomarcal?

–«Sí, fins ara totes les
activitats del sector esta-
ven centralitzades a Bar-
celona. Amb la secció ter-
ritorial, s’han fet més di-
rectes les vies de comuni-
cació entre les comarques
gironines. Fa poc un grup
del col·legi es va desplaçar
a l’Alt Empordà per conèi-
xer alguns centres i aten-
dre les necessitats dels
seus fisioterapeutes.»

–Quina és la situació
actual de la professió?

–«Si fem un cop d’ull
retrospectiu, és cert que ha
millorat considerable-
ment. Malgrat tot, encara
falta molt per arribar a te-
nir presència a la sanitat

pública i gaudir del reco-
neixement de la gent.»

–Com viu la professió
la competència ama-
teur?

–«És un problema força
greu per al nostre sector.
Per una banda, és una
competència que ens des-
prestigia perquè un tracta-
ment no professional pot
fer molt de mal a un pa-
cient. Per altra banda, és
una competència injusta
perquè per obrir un centre
professional de fisioterà-
pia són necessaris molts
requisits sanitaris i força
recursos econòmics. Les
persones que es dediquen
a la fisioteràpia sense ser
professionals munten un

local sense els permisos
sanitaris i sense complir
els requisits econòmics.
Per aquest motiu, és molt
difícil competir amb ells
en els preus.»

–Avui en dia un medi-
cament és un recurs fà-
cil per al dolor...

–«Sí, quan vas per la Se-
guretat Social fàcilment
obtens aquest opció. Els
antiinflamatoris, així com
altres fàrmacs, són molt
efectius per pal·liar tem-
poralment el dolor. Però
en molts casos no són una
cura total. Per aquest mo-
tiu des del col·legi reivin-
diquem que sigui molt
més fàcil i directe la deriva
cap al fisioterapeuta.»

La vicepresidenta gironina del col·legi afirma que hi ha un gran
desconeixement de la professió i que l’intrusisme els perjudica

«Falta molt per arribar a tenir
presència a la sanitat pública»

Alba Resplandis. Vicepresidenta del Col·legi de Fisioterapeutes

IRENE RAMENTOL

Resplandis, vicepresidenta de la delegació gironina. / I.R.

a política «és una activitat humana orientada
de forma ideològica que actua per dirigir
l’acció de les institucions i la presa de deci-

sions d’aquestes en benefici de la societat». Destaco
aquesta definició perquè ens engloba a tots els que
exercim l’activitat; encara que aprofito per remarcar
els diferents mètodes utilitzats a l’hora d’exercir-la.

En relació amb la forma d’exercir l’acció política,
em veig obligat a fer esment del senyor Josep Roma-
guera, regidor de 9M a l’Ajuntament de Maçanet de
la Selva, que dedica tot el seu temps a l’única activi-
tat amb la qual, com ens té acostumats, se sent còmo-
de: escampar dubtes sobre el comportament dels
seus companys i companyes de consistori; especial-
ment de dues persones: Alfons Soms i Antoni Gui-
nó. Pel que fa a la meva persona, vull fer esment del
que penso envers l’ambient que el senyor Romague-
ra està intentant crear amb idees i difusions errònies,
dins la nostra població.

De la concepció que el senyor Romaguera té dels
polítics que actualment formem part de l’equip de
govern, en el qual m’incloc jo mateix, en discrepo
completament. Com he dit sempre que algú m’ho ha
preguntat, sempre he contestat que no sóc un polític,
sinó un veí de Maçanet preocupat pel desenvolupa-
ment del seu poble i amb ganes de col·laborar en la
seva millora, i l’única via d’aconseguir-ho és mitjan-
çant l’exercici de l’acció política. És així com sem-
pre m’he definit, sense enganyar a ningú, ja que tot-
hom entén que un polític és la persona que es dedica i
viu de la política, de la mateixa manera que viuen de
la seva professió un metge, un mecànic o un manyà.
En tot cas, trobo raonable, fins a cert punt, que el se-
nyor Romaguera es confongui, ja que com que ha es-
tat l’únic alcalde de la història del nostre poble que
ha viscut de la política, pot equivocar-se i pensar que
tots som iguals. Però, per sort meva, no tots som
iguals, i és que, en tots els anys que els veïns i veïnes
m’han atorgat la seva confiança per a dirigir el poble,
si hagués portat a terme totes les accions que, sabent
que no són certes, s’entesta a adjudicar-me el senyor
Romaguera en les seves clarividents i sempre tan ben
documentades opinions, hauria hagut de traslladar-
me a viure a un altre municipi; i de segur que els ve-
ïns ja m’haurien retirat el seu vot i la seva confiança a
les urnes. I dic entestar perquè temo que el regidor de
9M i les seves col·laboradores tenen un greu proble-
ma envers la meva persona, i és que hi estan capfi-
cats; i si no, només cal parar atenció a la conducta del
senyor Romaguera des que exerceix activament po-
lítica municipal; fets i actuacions portades a terme al
llarg dels anys, que posen de manifest aquesta obses-
sió malaltissa.

Alguns, al tenir l’inconvenient de ser humans, de
vegades ens equivoquem, però la diferència amb el
cap de llista de 9M és que no pensem que estem en
possessió de la veritat absoluta, i quan ens equivo-
quem ho reconeixem. El trist costum de pensar que
té la veritat absoluta ha portat el senyor Romaguera a
la soledat més trista, ja que quan aconsegueix formar
equip, ser alcalde i manar durant quatre anys, a la pri-
mera ocasió que tenen els seus votants, li retiren ma-
joritàriament el suport, decebuts de la seva actuació,
i deixen el seu grup polític amb un sol i únic regidor.
Actualment a Maçanet vivim una realitat política
no compartida pel regidor de 9M, que viu en el seu
món, pensant que tot el que diu i proposa és per-
fecte; i ho seria, si no hagués patit i patís el petit
inconvenient de les maniobres i incomprensions
de la immensa majoria del veïnatge de Maçanet.

La política, tal com diu la seva definició, és una
eina per poder treballar per a la societat i solucio-
nar les mancances que avui dia patim; i aquesta ha
estat i és la meva funció dins el consistori, i ho
continuarà essent si la majoria dels veïns del mu-
nicipi ho creuen convenient; sempre que no
m’aventurés en projectes, si més no, estranys i
allunyats de la realitat, com és la urbanització en-
tre el municipi i la Bellavista, que hipoteca greu-
ment el turó d’en Roure.

L
Polítics sota sospita

opinió | ANTONI GUINÓ I BOU. Regidor de CiU a

Maçanet de la Selva, en l’equip de govern

● L’Escala. El veïnat de
Cinclaus de l’Escala va
celebrar ahir el seu tradi-
cional aplec, que arriba a
la trenta-unena edició.
Un dels actes més desta-
cats va ser la inauguració
de la campana que estarà
situada a l’ermita. Tam-
bé s’hi va fer una missa,
un concurs de cuina
–d’arrossos i de paelles–,
sortejos de lots i l’actua-
ció de la Principal de
l’Escala. / L. SERRAT

L’ESCALA
Aplec i campana
nova a Cinclaus


